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Abstract 
The French colonizer's policy and the resulting massacres made up the ground from 

which the Algerian Patriotic Movement launched its military movement from the 

beginning of the occupation until the First World War. The National Movement 

sought to obtain rights in a political manner that might have produced a healing 

result, including the Algerian People's Party, which was subjected to various French 

denunciation until it was replaced by the Movement for the Victory of Democratic 

Freed Freedoms in 1946 . 

In this context, this research aims to highlight the various crises that have affected 

the Movement for the Triumph of Freedoms, which has paralysed the Algerian 

National Movement. Here, we have adopted a descriptive and analytical approach to 

the nature of these crises and their role in shaping military action. 

This research concluded that the crises of the Liberties Victory Movement resulted 

in the emergence of the milestones of revolutionary thought espoused by a few 
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independence fighters through crucial historical stations, through which the first 

nucleus of the paramilitary wing was formed . 

Keywords: Algerian People's Party, Special Organization, Messali Hadj, 

Barbaric Crisis, French colonial. 

 الملخص 
ان سياسة المستعمر الفرنسي وما تمخض عنها من مجازر كونت الارضية التي انطلقت منها الحركة الوطنية 
الجزائرية بشقها العسكري منذ بداية الاحتلال ولغاية الحرب العالمية الاولى،اذ سعت الحركة الوطنية لنيل  

الش الجزائري الذي تعرض لشتى الحقوق باسلوب سياسي لعله يأتي بنتيجة شافية،كان من بينهم حزب  عب 
   .1946صنوف التنكيل الفرنسي الى ان حلت محله حركة انتصار الحريات الديمقراطية عام 

وفي هذا السياق يهدف هذا البحث الى تسليط الضوء على جملة الازمات التي تعرضت لها حركة انتصار   
الاشكالية البحثية حول طبيعة تلك الازمات ودورها الحريات التي شلت الحركة الوطنية الجزائرية وهنا تبرز 

في بلورة العمل العسكري وللوصول الى نتائج اقرب للدقة والموضوعية اعتمدنا المنهج التاريخي والمنهج 
 الوصفي والوصفي التحليلي لما يقدمانه من مقومات مميزة في محاور هذه الدراسة. 

خلص هذا البحث الى نتيجة مفادها ان ازمات حركة انتصار الحريات اسفرت عن ظهور معالم الفكر الثوري 
الذي تبنته ثلة من المناضلين في صفوف التيار الاستقلالي عبر محطات تاريخية حاسمة تكونت عبرها النواة 

اذ الحركة الاستقلالية من الصراع  الاولى للجناح شبه المسلح ومن ثم انبثاق المشروع الثوري العسكري لانق
 الذي وقعت فيه. 

البربرية،الاستعمار   الحاج،الازمة  الخاصة،مصالي  المنظمة  الجزائري،  الشعب  المفتاحية:حزب  الكلمات 
 الفرنسي.
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